



**#AfricaThisWeek@ZAMBIA: Political parties sign peace accord**

Zambians have hailed the signing of a peace accord between the ruling Patriotic Front (PF) and the opposition United Party for National Development (UPND), aimed at denouncing violence during elections.

Supporters of the two parties have clashed several times during elections, prompting stakeholders to push respective leaders to sign a peace accord committing themselves to denouncing violence in the interest of national development and unity. The accord was signed just before by elections were held for mayoral and council chairpersons positions in parts of the country.

The effort seems to have paid off as no clashes were recorded in the by-elections held on Thursday July 26, 2018.

*\*Juliet Makwama*

**#AfricaThisWeek@BENIN: La Nouvelle Tribune shuts down**

The newspaper La Nouvelle Tribune appears to have been definitively closed by the High Authority of Audiovisual and Communication of Benin at the end of a public hearing of the Director of Publication in Cotonou, Vincent Foly.

The decision was taken by 6 votes in favor, 2 against and 1 abstention.



*\*Arimi Choubade*

**#AfricaThisWeek@UGANDA: Enters deal with China, Court removes age limit on presidential election**

The government of Uganda has entered a partnership with China to build a forensic laboratory, military artilleries and install CCTV cameras in a \$2.5b deal.

These security measures follow the recent spate of murders in the country, mostly targeting government officials and important people.

Meanwhile over the weekend, the country's constitutional court ruled that parliament was right to remove age limit on the president's office, allowing President Museveni who has been in power for three decades another go at the office despite clocking the initial retirement age of 75 years.

*\*Nelson Bwire Kapo*

**#AfricaThisWeek@KENYA: Court orders govt to compensate 16 Rwandese, Ugandan businessmen**

A Kenyan court has ordered the government to pay 16 Rwandese and Ugandan businessmen a total of US dollars 63 million for the losses they suffered during the 2007/2008 post-election violence.

The traders had sued the government as the custodian of security. The landmark ruling was made in Nairobi and is expected to boost investors' confidence in Kenya.

In addition, a call has been extended to other African countries to take a similar step if the continent is to achieve what we want in 2063.

*\*Tom Osanjo*

**#AfricaThisWeek@SUDAN: TAEF condemns Sudan over newspapers seizure**

The African Editors Forum (TAEF) has condemned in strong terms, the Sudanese National Intelligence and Security Services (NISS), for the seizure of three entire print runs of Al Jazeera newspaper for a third-day, on which the newspapers were confiscated directly from the printing presses, making sure that the publication does not reach the public.

The deplorable action by the NISS, TAEF said was designed to intimidate the media and deny the Sudanese public access to information they need to make decisions about their lives.

Also, TAEF reaffirms support with the journalists, editors and publishers in Sudan and urged them not to be intimidated by the Sudanese state and go about their work without fear or favour.

TAEF calls on the Sudanese government to cease forthwith, the arbitrary confiscation of newspapers and the intimidation of journalists.

*\*Willie*

**#AfricaThisWeek@NIGERIA: Over 50 legislators decamp to opposition parties**

There was a gale of defection on Tuesday, at the National Assembly with 37 members of the House of Representatives and 14 senators leaving the All Progressives Congress.

In what was described as a high wired intrigue and acrimonious power-play between the two dominant political parties took a dramatic turn with the lawmakers' defection from the All Progressives Congress (APC) to give the opposition Peoples Democratic Party (PDP) majority stake in the Senate.

The fact remains that PDP had ruled Nigeria before 2015 for 16 years before the APC gained power through a coalition.

*\*Remmy Nweke*



**FRENCH:**

**#AfricaThisWeek@ZAMBIA: Les partis politiques signent un accord de paix**

Les Zambiens ont salué la signature d'un accord de paix entre le Front patriotique (PF) au pouvoir et le parti de l'opposition, le Parti uni pour le développement national (UPND), visant à dénoncer la violence pendant les élections. Les partisans des deux partis se sont affrontés plusieurs fois pendant les élections, incitant les parties prenantes à pousser leurs dirigeants respectifs à signer un accord de paix s'engageant à dénoncer la violence dans l'intérêt du développement et de l'unité nationale. L'accord a été signé juste avant des élections pour les postes de maire et de président de conseil dans certaines parties du pays. L'effort semble avoir porté fruit puisqu'aucun affrontement n'a été enregistré lors des élections partielles du jeudi 26 juillet 2018.

\*Juliet Makwama

**#AfricaThisWeek@BENIN: La Nouvelle Tribune ferme**

Le journal La Nouvelle Tribune semble avoir été définitivement fermé par la Haute Autorité de l'Audiovisuel et de la Communication du Bénin à l'issue d'une audition publique du Directeur de la Publication à Cotonou, Vincent Foly. La décision a été prise par 6 voix pour, 2 contre et 1 abstention.



\*Arimi Choubade

**#AfricaThisWeek@UGANDA: Conclut un accord avec la Chine, la Cour supprime la limite d'âge à l'élection présidentielle**

Le gouvernement de l'Ouganda a conclu un partenariat avec la Chine pour construire un laboratoire médico-légal, des artileries militaires et installer des caméras de vidéosurveillance dans un accord de 2,5 milliards de dollars.

Ces mesures de sécurité font suite à la récente vague de meurtres dans le pays, ciblant principalement les responsables gouvernementaux et les personnes importantes.

Pendant ce temps, pendant le week-end, le pays constitutionnel

\*Nelson Bwire Kapo

**#AfricaThisWeek@KENYA: La Cour ordonne au gouvernement d'indemniser 16 hommes d'affaires rwandais et ougandais**

Un tribunal kényan a ordonné au gouvernement de payer un total de 63 millions de dollars à 16 hommes d'affaires rwandais et ougandais pour les pertes qu'ils ont subies au cours des violences post-électorales de 2007/2008.

Les commerçants poursuivaient le gouvernement en tant que garant de la sécurité.

Cette décision historique a été prise à Nairobi et devrait renforcer la confiance des investisseurs au Kenya.

En outre, un appel a été lancé à d'autres pays africains pour qu'ils prennent une mesure similaire si le continent veut réaliser les objectifs fixés dans la Vision2063 de l'Union africaine.

\*Tom Osanjo

**#AfricaThisWeek@SOUDAN: Le TAEF condamne le Soudan pour la saisie de journaux**

Le Forum des rédacteurs-en-chef africains (TAEF) a condamné fermement le Service national de renseignement et de sécurité soudanais (NISS) pour la saisie de trois tirages entiers du journal Al Jazeera sur trois jours successifs, période au cours de laquelle les journaux ont été confisqués directement dans les imprimeries, en s'assurant que la publication n'atteint pas le public.

L'action déplorable du NISS, a déclaré TAEF, visait à intimider les médias et à empêcher le public soudanais d'accéder aux informations dont il a besoin pour prendre des décisions concernant leur vie.

En outre, TAEF réaffirme son soutien aux journalistes, aux rédacteurs-en-chef et aux directeurs de publication du Soudan et les a exhortés à ne pas être intimidés par l'Etat soudanais et à poursuivre leur travail sans crainte ni faveur. TAEF appelle le gouvernement soudanais à cesser immédiatement la confiscation arbitraire des journaux et l'intimidation des journalistes.

\*Willie

**#AfricaThisWeek@NIGERIA: Plus de 50 députés démissionnent pour rejoindre les partis d'opposition**

L'Assemblée nationale a connu mardi une grande vague de défections avec 37 membres de la Chambre des représentants et 14 sénateurs qui ont déserté le Congrès de tous les progressistes (APC), parti au pouvoir.

Ce qui a été décrit comme une intrigue de haut vol et un jeu de pouvoir acrimonieux entre les deux partis politiques dominants a pris une tournure dramatique avec la défection des législateurs du Parti de tous les congressistes (APC) pour donner la majorité au Sénat à l'opposition, le Parti démocratique populaire (PDP). Il reste que PDP avait gouverné le Nigeria avant 2015 pendant 16 ans avant que l'APC ne prenne le pouvoir à travers une coalition.

\*Remmy Nweke